

UNITED NATIONS / NATIONS UNIES



SECURITY COUNCIL

OFFICIAL RECORDS

FOURTH YEAR

436th, 437th and 438th MEETINGS: 10, 11 and 15 AUGUST 1949

436ème, 437ème et 438ème SEANCES: 10, 11 et 15 AOUT 1949

No. 38

CONSEIL DE SECURITE

PROCES-VERBAUX OFFICIELS

QUATRIEME ANNEE

LAKE SUCCESS, NEW YORK

TABLE OF CONTENTS

Four hundred and thirty-sixth meeting

	<i>Page</i>
1. Official <i>communiqué</i>	1

Four hundred and thirty-seventh meeting

1. Provisional agenda	2
2. Adoption of the agenda	2
3. The Palestine question	2

Four hundred and thirty-eighth meeting

1. Official <i>communiqué</i>	14
-------------------------------------	----

TABLE DES MATIERES

Quatre cent trente-sixième séance

	<i>Pages</i>
1. Communiqué officiel	1

Quatre cent trente-septième séance

1. Ordre du jour provisoire	2
2. Adoption de l'ordre du jour	2
3. La question palestinienne	2

Quatre cent trente-huitième séance

1. Communiqué officiel	14
------------------------------	----

Relevant documents not reproduced in full in the texts of the meetings of the Security Council are published in monthly supplements to the *Official Records*.

All United Nations documents are designated by symbols, i.e., capital letters combined with figures. Mention of such a symbol indicates a reference to a United Nations document.

Les documents pertinents qui ne sont pas reproduits *in extenso* dans le texte des séances du Conseil de sécurité sont publiés dans des suppléments mensuels aux *Procès-verbaux officiels*.

Les documents des Nations Unies portent tous une cote, qui se compose de lettres majuscules et de chiffres. La simple mention d'une cote dans un texte signifie qu'il s'agit d'un document des Nations Unies.

merely to take this final opportunity of expressing my very deep appreciation to the members of the Security Council for the courtesy which has been extended to me in permitting me to sit in on these meetings, and for the invaluable support and assistance which has been rendered to our Palestine mission throughout its effort in the Near East.

The meeting rose at 12.45 p.m.

FOUR HUNDRED AND THIRTY-EIGHTH MEETING

Held at Lake Success, New York, on Monday, 15 August 1949, at 3 p.m.

*President: Mr. S. TSARAPKIN
(Union of Soviet Socialist Republics).*

Present: The representatives of the following countries: Argentina, Canada, China, Cuba, Egypt, France, Norway, Ukrainian Soviet Socialist Republic, Union of Soviet Socialist Republics, United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, United States of America.

I. Official communiqué

In accordance with rule 55 of the provisional rules of procedure of the Security Council, the following *communiqué* was issued by the Security Council through the Secretary-General and is circulated in place of a verbatim record:

"The Security Council held a closed meeting today and considered its draft report to the General Assembly, covering the period from 16 July 1948 to 15 July 1949. Observations were made on the amendments submitted by various delegations and the revisions prepared by the Secretariat pursuant to the requests of several representatives. After some discussion, the Council unanimously approved its report for transmission to the General Assembly."

je veux simplement saisir la dernière occasion qui m'est offerte d'exprimer aux membres du Conseil de sécurité combien vivement j'apprécie la faveur qui m'a été faite d'assister à ces séances, ainsi que l'appui et l'aide sans prix apportés à notre mission en Palestine pendant toute la période au cours de laquelle celle-ci a poursuivi ses efforts dans le Proche-Orient.

La séance est levée à 12 h. 45.

QUATRE CENT TRENTE-HUITIEME SEANCE

Tenue à Lake Success, New-York, le lundi 15 août 1949 à 15 heures.

*Président: M. S. TSARAPKINE
(Union des Républiques socialistes soviétiques).*

Présents: Les représentants des pays suivants. Argentine, Canada, Chine, Cuba, Egypte, France, Norvège, République socialiste soviétique d'Ukraine, Union des Républiques socialistes soviétiques, Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Etats-Unis d'Amérique.

I. Communiqué officiel

Conformément à l'Article 55 de son règlement intérieur provisoire, le Conseil de sécurité a fait publier par les soins du Secrétaire général le communiqué suivant, qui tiendra lieu de compte rendu sténographique:

"Le Conseil de sécurité a tenu une séance privée aujourd'hui et a examiné son projet de rapport, relatif à la période s'étendant du 16 juillet 1948 au 15 juillet 1949, à l'Assemblée générale. Des observations ont été faites sur les amendements présentés par diverses délégations et sur les textes révisés préparés par le Secrétariat comme suite aux demandes de plusieurs représentants. Après un échange de vues, le Conseil a approuvé à l'unanimité son rapport qui sera transmis à l'Assemblée générale".